



NOWE ZASADY ROZLICZANIA SKŁADKI

ZDROWOTNEJ W PRZYPADKU:

- **ZASAD OGÓLNYCH**
- **PODATKU LINIOWEGO**
- **PODATKU RYCZAŁTOWEGO**

Nowe terminy składania dokumentów rozliczeniowych i opłacania należnych składek

Dla większości płatników zmieni się termin przekazywania dokumentów rozliczeniowych i opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne oraz ubezpieczenia społeczne. Tylko dla jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych termin pozostanie bez zmian - do 5. dnia następnego miesiąca.

Dla pozostałych płatników składek termin będzie zależał od tego czy posiadają osobowość prawną, czy też nie:

- do 15. dnia następnego miesiąca będą opłacać i rozliczać za dany miesiąc m.in. spółki kapitałowe (spółki akcyjne i spółki z o.o.), spółdzielnie, stowarzyszenia, fundacje,
- do 20. dnia następnego miesiąca wykonywać ten obowiązek będą pozostali płatnicy, np. opłacający składki wyłącznie na własne ubezpieczenia, spółki osobowe (jawne, partnerskie, komandytowe, komandytowo-akcyjne).

Nowe terminy dotyczą opłacania składek na ubezpieczenia społeczne, ubezpieczenie zdrowotne, FP i FS, FGŚP oraz FEP rozliczanych w dokumentach składanych za styczeń 2022 r. i za następne miesiące.

Stała zaliczka na podatek dochodowy

Będzie istniała możliwość wyboru stałej zaliczki na podatek dochodowy, ale tylko w przypadku osób i firm, które w roku 2019 lub 2020 osiągnęły dochód przekraczający 30.000 zł. Jeżeli w żadnym lat 2019 i 2020 dochód nie przekroczył 30.000 zł nie będzie możliwości wyboru stałej zaliczki na podatek dochodowy.

Stała zaliczka na podatek dochodowy ma znaczenie tylko w przypadku Urzędu Skarbowego i nie ma wpływu na płaconą składkę zdrowotną. Będziemy jako biuro zobowiązani do przekazywania co miesiąc wysokości dochodów do ZUS i na jej podstawie wyliczenia składki zdrowotnej. Może się okazać i zazwyczaj tak będzie, że podatnik będzie w każdym miesiącu płacił inną składkę zdrowotną i będzie to uzależnione od wysokości dochodu w danym miesiącu. Obecnie składka zdrowotna jest stała i płacona cały czas w takiej samej wysokości, więc zmiana jest olbrzymia.

Wyliczanie składki zdrowotnej w przypadku wyboru różnych form opodatkowania – bardzo ważne!

Od nowego roku przedsiębiorcy będą zobowiązani do samodzielnego ustalania wysokości składki na ubezpieczenie zdrowotne. Jej wysokość uzależniona będzie w szczególności od formy opodatkowania działalności gospodarczej. W zależności od tego, którą z form wybierze przedsiębiorca – zapłaci składkę zdrowotną w różnej wysokości. Każdy podatnik zapłaci składkę zdrowotną w innej wysokości i będzie to uzależnione od jego konkretnego dochodu lub przychodu. ZUS już nie będzie podawał wysokości składki zdrowotnej do zapłaty na cały rok. Podatnik lub biuro w jego imieniu co miesiąc będzie samodzielnie ją ustalało a wyniki ustalenia składki zdrowotnej będą przesyłane do ZUS w każdym miesiącu.

Zasady ogólne działalności gospodarczej – składka zdrowotna

- Jeżeli w danym miesiącu została poniesiona strata w działalności gospodarczej to składka na ubezpieczenie zdrowotne podatnika wyniesie – 270,90 zł - ale będzie uzależnione od wysokości wynagrodzenia w gospodarce narodowej które zmienia się kwartalnie.
- Jeżeli w danym miesiącu będzie osiągnięty dochód w przedziale od 0 do 3.010 zł – składka zdrowotna wyniesie 270,90 zł - ale będzie uzależnione od wysokości wynagrodzenia w gospodarce narodowej które zmienia się kwartalnie.
- Jeżeli w danym miesiącu wystąpi dochód powyżej 3.010 zł na podatnika wówczas składka zdrowotna wyniesie 9% od osiągniętego dochodu. Na przykład jeżeli dochód w danym miesiący wystąpi w wysokości 10.000 zł to składka zdrowotna wyniesie 900 zł.

Podatek liniowy – składka zdrowotna

- Jeżeli w danym miesiącu została poniesiona strata w działalności gospodarczej to składka na ubezpieczenie zdrowotne podatnika wyniesie – 270,90 zł - ale będzie uzależnione od wysokości wynagrodzenia w gospodarce narodowej które zmienia się kwartalnie.
- Jeżeli w danym miesiącu będzie osiągnięty dochód w przedziale od 0 do 5.510 zł – składka zdrowotna wyniesie 270,90 zł - ale będzie uzależnione od wysokości wynagrodzenia w gospodarce narodowej które zmienia się kwartalnie.
- Jeżeli w danym miesiącu wystąpi dochód powyżej 5.510 zł na podatnika wówczas składka zdrowotna wyniesie 4,9% od osiągniętego dochodu. Na przykład jeżeli dochód w danym miesiący wystąpi w wysokości 10.000 zł to składka zdrowotna wyniesie 490 zł.

Czy to oznacza, że w nowym systemie podatkowym podatek liniowy będzie zawsze korzystniejszy od skali podatkowej?

Niekoniecznie.

Musimy bowiem pamiętać, iż rozliczanie PIT według skali podatkowej wiąże się z możliwością wykorzystania ulg, odliczeń i innych preferencji, które - co do zasady - są niedostępne przy podatku liniowym.

Pierwszą z tych preferencji jest **kwota wolna od podatku**, która w 2022 roku wzrasta do poziomu **30 tys. zł**. Należy pamiętać, że z kwoty wolnej skorzystają jedynie ci podatnicy, którzy rozliczają się według skali podatkowej. Kolejną kwestią jest sama wysokość stawki podatkowej, która przy skali podatkowej wynosi jedynie **17%** (w porównaniu do **19%** na podatku liniowym). Stawka w wysokości 17%

obowiązuje do momentu przekroczenia progu podatkowego, który również ulega podwyższeniu. Od 2022 roku wyższą stawkę podatkową w wysokości 32% zapłacimy bowiem dopiero wówczas, gdy nasze dochody przekroczą **120 tys. zł rocznie**. To jednak nie wszystko. Przedsiębiorca na skali podatkowej ma bowiem również możliwość dokonywania ustawowych odliczeń od dochodu, jak również odliczeń od podatku. Jednym z takich odliczeń jest ulga prorodzinna, niedostępna dla tzw. liniowców. Kolejną preferencją dostępną jedynie na skali podatkowej jest wreszcie możliwość wspólnego rozliczenia podatkowego z małżonkiem.

Przy decydowaniu się nad wyborem formy opodatkowania należy teraz wziąć o wiele więcej zmiennych niż było to w latach poprzednich. Może się okazać że wybór opodatkowania np. na zasadach ogólnych czyli wg skali podatkowej będzie korzystny pod względem podatku dochodowego płaconego do Urzędu Skarbowego ale będzie niekorzystny w stosunku do płacenia składki zdrowotnej do ZUS, która jest znacznie wyższa niż w przypadku podatku liniowego. Jeżeli jednak zdecydujemy się na wybór podatku liniowego tak żeby płacić składkę w wysokości 4,9% od dochodów a nie 9% jak w przypadku zasad ogólnych to trzeba mieć świadomość, że nie będzie można rozliczać się wspólnie z małżonkiem na koniec roku i korzystać z kwoty wolnej od podatku.

Żeby jeszcze bardziej uzmysłwić skomplikowanie nowego systemu pragniemy zauważyć, że jeżeli dwóch podatników uzyskiwałoby takie same dochody w ciągu roku np. 10.000 zł miesięcznie i jeden z nich wybrałby podatek liniowy a drugi zasady ogólne to ten który wybrałby podatek liniowy płaciłby więcej podatku dochodowego do Urzędu Skarbowego ale mniej składki zdrowotnej do ZUS niż w przypadku podatnika na zasadach ogólnych. Podatnik na zasadach ogólnych będzie płacił mniej podatku do Urzędu Skarbowego ale więcej składki zdrowotnej do ZUS. Wszystko będzie uzależnione od dochodu w konkretnym miesiącu.

W przypadku działalności prowadzonej na księżce przychodów i rozchodów można sobie teoretycznie wyobrazić, że pod koniec miesiąca można robić sztucznie duże zakupy żeby wyszła strata w danym miesiącu i tym samym zapłacić mniejszą składkę zdrowotną, ale na koniec roku należy rozliczyć się z uwzględnieniem różnic remanentowych i różnicę dopłacić. Często tak jest że dochód wychodzi dopiero po wyliczeniu remanentów i w nowym roku trzeba pamiętać o tym, że od tej różnicy trzeba będzie dopłacić 4,9% lub 9% składki zdrowotnej. Natomiast gdy po wyliczeniu różnic remanentowych nastąpi strata lub mniejszy dochód to podatnik będzie miał możliwość starania się o zwrot nadpłaconej składki zdrowotnej, ale nie będzie ona zwracana w formie gotówkowej tylko będzie zaliczana na poczet bieżących płatności.

Wszystkie ewentualne wyliczenia są bardzo indywidualną sprawą i zależą od wielu czynników i nie można tak jednoznacznie stwierdzić co dla kogo będzie korzystniejsze. Jedno wydaje się pewne: jeżeli

ktoś przewiduje dochody w 2022 roku powyżej 10.000 zł miesięcznie to raczej korzystniejszy będzie wybór podatku liniowego, ale w tym wyliczeniu nie bierzemy pod uwagę innych zmiennych jak np. liczba dzieci czy możliwość wspólnego rozliczania się z małżonkiem.

Inną istotną i w sumie bardzo ważną jeżeli nie najważniejszą rzeczą jest to, że przypadku prowadzenia Państwa księgowości jako biuro będziemy zobowiązani do przekazywania informacji o stracie lub wysokości dochodu każdorazowo co miesiąc do ZUS celem wyliczenia składki zdrowotnej. Dlatego nie będzie możliwości dostarczania dokumentów po 15tym każdego miesiąca gdyż księgowość będzie musiała być zakończona do 19go tak aby przekazać informacje księgowe do ZUS. Spowoduje to konieczność zamknięcia księgowości do podatku dochodowego przed dniem 20-stym każdego miesiąca tak aby przekazać informację do ZUS i **bez znaczenia jest czy ktoś wybrał stałą zaliczkę czy też nie.**

Zwrot nadpłaconych składek tylko na wniosek podatnika

Jedną z kluczowych nowelizacji będzie zmiana zasad udzielania zwrotu nadpłaconych składek przez Zakład Ubezpieczeń Społecznych. W przypadku, gdy suma wpłaconych za poszczególne miesiące roku kalendarzowego składek na ubezpieczenie zdrowotne przez ubezpieczonego będzie wyższa od rocznej składki na ubezpieczenie zdrowotne ustalonej od rocznej podstawy na podstawie złożonego zeznania, to ubezpieczonemu będzie przysługiwał zwrot kwoty stanowiącej różnicę między sumą wpłaconych za poszczególne miesiące roku kalendarzowego składek na ubezpieczenie zdrowotne a roczną składką na ubezpieczenie zdrowotne ustaloną od rocznej podstawy. Zwrot ten będzie udzielany wyłącznie na podstawie wniosku złożonego w formie elektronicznej poprzez PUE ZUS, o ile płatnik nie posiada zaległości na koncie. W przypadku braku złożenia wniosku nadpłata składek ZUS przepadnie.

Termin na złożenie wniosku będzie krótki - jedynie jeden miesiąc od upływu terminu na złożenie zeznania rocznego. W większości przypadków wniosek więc będzie można składać tylko do końca maja.

Na rozstrzygnięcie złożonego wniosku przedsiębiorca poczeka do 3 - miesięcy licząc od ostatniego dnia do złożenia zeznania, a nie od dnia złożenia wniosku. Zwrot będzie przybierał wyłącznie formę bezgotówkową (przekazanie nadpłaty na poczet przyszłych należności). Warunkiem jest jednak brak występowania zaległości w składkach ZUS na koncie płatnika.

Po złożeniu zeznania rocznego do Urzędu Skarbowego będzie ono także weryfikowane przez ZUS czy podatnik opłacał składki zdrowotne w należytej wysokości i z uwzględnieniem dochodów za każdy z miesięcy oddzielnie. Jeżeli się okaże że podatnik zapłacił za cały rok składkę zdrowotną w wysokości np. 4,9% osiągniętego dochodu (po wyborze podatku liniowego) ale są rozbieżności za poszczególne

miesiące wówczas będzie konieczność dokonywania korekt i dopłacania składki zdrowotnej za te miesiące w których był wyższy dochód niż pierwotnie wykazano.

Wszystko to co opisane powyżej jest rewolucyjnymi zmianami w wyliczaniu składek i przekazywania danych księgowych co powoduje znaczne obciążenia i dodatkowe zadania nałożone na działy księgowe i biura rachunkowe.

Składka zdrowotna a ryczałt od przychodów ewidencjonowanych

Aby wyliczyć wartość składki zdrowotnej w 2022 roku, należałoby poznać wartość przeciętnego wynagrodzenia za IV kwartał 2021 roku. To z kolei zostanie opublikowane dopiero w 2022 roku, więc nie ma jeszcze danych ale będzie się to przedstawiało mniej więcej następująco:

- przychody < 60 000 zł -> składka zdrowotna jako 9% od kwoty 60% przeciętnego wynagrodzenia (składka ok. **320 zł** miesięcznie)
- przychody 60 000 - 300 000 zł -> składka zdrowotna jako 9% od kwoty 100% przeciętnego wynagrodzenia (składka ok. **540 zł** miesięcznie)
- przychody > 300 000 zł -> składka zdrowotna jako 9% od kwoty 180% przeciętnego wynagrodzenia (składka ok. **960 zł** miesięcznie)

W przypadku przekroczenia w którymś z miesięcy powyższego przychodu z automatu należy płacić wyższą składkę zdrowotną. Plusem ryczałtu jest to że maksymalna składka zdrowotna wyniesie 960 zł miesięcznie bez względu na przychód powyżej 300.000 zł. Takiego komfortu nie mają podatnicy rozliczający się na zasadach podatku liniowego czy zasad ogólnych gdyż w ich przypadku składka zdrowotna może być wielokrotnie większa ale nie każda firma może być na ryczałcie a jeżeli już może być to znowu podatek dochodowy płaci się od osiąganego przychodu i nie ma znaczenia czy jest strata czy dochód, bowiem ryczałt płaci się nawet wówczas jak występuje strata gdyż bierze się pod uwagę osiągnany miesięcznie przychód a nie dochód.

Poniżej wykaz stawek podatku ryczałtowego w poszczególnych rodzajach działalności gospodarczej:

Stawka ryczałtu	Przychody ewidencjonowane
17%	osiągane w zakresie wolnych zawodów: tłumaczy, adwokatów, notariuszy, radców prawnych, biegłych rewidentów, księgowych, agentów ubezpieczeniowych, agentów oferujących ubezpieczenia uzupełniające, brokerów reasekuracyjnych, brokerów ubezpieczeniowych, doradców podatkowych, doradców restrukturyzacyjnych, maklerów papierów wartościowych, doradców inwestycyjnych, agentów firm inwestycyjnych oraz rzeczników patentowych
15%	ze świadczenia usług: reprodukcji komputerowych nośników informacji (PKWiU 18.20.30.0) pośrednictwa w: sprzedaży motocykli oraz części i akcesoriów do nich (PKWiU 45.40.40.0), sprzedaży hurtowej (PKWiU grupa 46.1), magazynowania i przechowywania cieczy i gazów (PKWiU 52.10.12.0), magazynowania i przechowywania towarów w strefach wolnocłowych (PKWiU ex 52.10.19.0), parkingowych (PKWiU 52.21.24.0), obsługi centrali wzywania radio-taxi (PKWiU ex 52.21.29.0), pilotowania na wodach morskich i przybrzeżnych (PKWiU ex 52.22.13.0), pilotowania na wodach śródlądowych (PKWiU ex 52.22.14.0) licencyjnych związanych z: nabywaniem praw do książek, broszur, ulotek, map itp. (PKWiU 58.11.60.0), nabywaniem praw do korzystania z wykazów i list (np. adresowych, telefonicznych) (PKWiU 58.12.30.0), nabywaniem praw do czasopism i pozostałych periodyków (PKWiU 58.14.40.0), nabywaniem praw do czasopism i pozostałych periodyków (PKWiU 58.14.40.0), nabywaniem praw do korzystania z gier komputerowych (PKWiU 58.21.40.0), nabywaniem praw do korzystania z programów komputerowych (PKWiU 58.29.50.0), związanych ze sprzedażą miejsca reklamowego w wykazach i listach (np. adresowych, telefonicznych) (PKWiU 58.12.40.0),

	przetwarzania danych (PKWiU ex 63.11.1), przesyłania strumieni wideo przez Internet (PKWiU 59.11.25.0), przesyłania strumieni audio przez Internet (PKWiU 59.20.36.0), agencji informacyjnych (PKWiU 63.91.1) oraz pozostałych w zakresie informacji, gdzie indziej niesklasyfikowanych (PKWiU 63.99), finansowych i ubezpieczeniowych (PKWiU sekcja K), innych niż świadczone w ramach wolnych zawodów, związanych z obsługą nieruchomości, świadczonych na zlecenie (PKWiU 68.3), prawnych, rachunkowo-księgowych i doradztwa podatkowego (PKWiU dział 69), innych niż świadczone w ramach wolnych zawodów, firm centralnych (head office); usług doradztwa związanych z zarządzaniem (PKWiU ex dział 70), z wyjątkiem usług doradztwa związanych z zarządzaniem rynkiem rybnym (PKWiU 70.22.16.), innych niż świadczone w ramach wolnych zawodów, reklamowych; usług badania rynku i opinii publicznej (PKWiU dział 73), fotograficznych (PKWiU 74.2), tłumaczeń pisemnych i ustnych (PKWiU 74.3), innych niż świadczone w ramach wolnych zawodów, związanych z zatrudnieniem (PKWiU dział 78), przez organizatorów turystyki, pośredników i agentów turystycznych oraz pozostałych usług rezerwacji i usług z nią związanych (PKWiU dział 79), detektywistycznych i ochroniarskich (PKWiU dział 80), z wyjątkiem robót związanych z instalowaniem systemów przeciwpożarowych i przeciwwłamaniowych z późniejszym monitoringiem, obsługi nieruchomości wykonywanych na zlecenie, polegających m.in. na utrzymaniu porządku w budynkach, kontroli systemów ogrzewania, wentylacji, klimatyzacji, wykonywaniu drobnych napraw (PKWiU 81.10.10.0), dezynfekcji i tępienia szkodników (PKWiU 81.29.11.0), związanych ze wspomaganiem prowadzenia działalności gospodarczej, gdzie indziej niesklasyfikowane (PKWiU 82.9), centrów telefonicznych (call center) (PKWiU 82.20.10.0), powielania (PKWiU 82.19.11.0), związanych z organizowaniem kongresów, targów i wystaw (PKWiU 82.30), w zakresie pomocy społecznej bez zakwaterowania (PKWiU ex dział 88), z wyłączeniem usług pomocy społecznej bez zakwaterowania w zakresie odwiedzania i pomocy domowej świadczonych osobom niepełnosprawnym (PKWiU 88.10.14), usług pomocy społecznej bez zakwaterowania w zakresie opieki dziennej świadczonych osobom dorosłym niepełnosprawnym (PKWiU 88.10.15), usług pomocy społecznej bez
--	--

	zakwaterowania w zakresie opieki dziennej nad dziećmi, z wyłączeniem opieki nad dziećmi niepełnosprawnymi (PKWiU 88.91.11), usług pomocy społecznej bez zakwaterowania w zakresie opieki dziennej nad dziećmi i młodzieżą niepełnosprawną (PKWiU 88.91.12), usług pomocy społecznej bez zakwaterowania świadczonych przez opiekunki do dzieci (PKWiU 88.91.13), pozostałych usług pomocy społecznej bez zakwaterowania, gdzie indziej niesklasyfikowane (PKWiU 88.99.19), kulturalnych i rozrywkowych (PKWiU dział 90), związanych ze sportem, rozrywką i rekreacją (PKWiU dział 93);
14%	ze świadczenia usług: w zakresie opieki zdrowotnej (PKWiU dział 86), architektonicznych i inżynierskich; usług badań i analiz technicznych (PKWiU dział 71), w zakresie specjalistycznego projektowania (PKWiU 74.1);
12,5%	od nadwyżki ponad kwotę 100.000 zł z tytułu: a) o którym mowa w art. 6 ust. 1a ustawy o zryczałtowanym podatku dochodowym, tj. z tytułu otrzymanych lub postawionych do dyspozycji podatnika w roku kalendarzowym pieniędzy i wartości pieniężnych oraz wartości otrzymanych świadczeń w naturze i innych nieodpłatnych świadczeń z tytułu umowy najmu, podnajmu, dzierżawy, poddzierżawy lub innych umów o podobnym charakterze, b) o którym mowa w art. 14 ust. 2 pkt 11 updof, tj. z najmu, podnajmu, dzierżawy, poddzierżawy oraz z innych umów o podobnym charakterze, składników majątku związanych z działalnością gospodarczą, c) świadczenia usług związanych z zakwaterowaniem (PKWiU dział 55), d) świadczenia usług wynajmu i obsługi nieruchomości własnych lub dzierżawionych (PKWiU 68.20.1), e) wykonywania usług w zakresie badań naukowych i prac rozwojowych (PKWiU dział 72), f) wynajmu i dzierżawy: - samochodów osobowych i furgonetek, bez kierowcy (PKWiU 77.11.10.0),

	- pozostałych pojazdów samochodowych (z wyłączeniem motocykli), bez kierowcy (PKWiU 77.12.1), - środków transportu wodnego bez załogi (PKWiU 77.34.10.0), - środków transportu lotniczego bez załogi (PKWiU 77.35.10.0), - pojazdów szynowych (bez obsługi) (PKWiU 77.39.11.0), - kontenerów (PKWiU 77.39.12.0), - motocykli, przyczep kempingowych i samochodów z częścią mieszkalną, bez kierowcy (PKWiU 77.39.13.0), - własności intelektualnej i podobnych produktów z wyłączeniem prac chronionych prawem autorskim (PKWiU 77.40), g) świadczenia usług pomocy społecznej z zakwaterowaniem (PKWiU dział 87).
12%	ze świadczenia usług: związanych z wydawaniem: pakietów gier komputerowych (PKWiU ex 58.21.10.0), z wyłączeniem publikowania gier komputerowych w trybie on-line, pakietów oprogramowania systemowego (PKWiU 58.29.1), pakietów oprogramowania użytkowego (PKWiU 58.29.2), oprogramowania komputerowego pobieranego z Internetu (PKWiU ex 58.29.3), z wyłączeniem pobierania oprogramowania w trybie on-line, związanych z doradztwem w zakresie sprzętu komputerowego (PKWiU 62.02.10.0), związanych z oprogramowaniem (PKWiU ex 62.01.1), objętych grupowaniem "Oryginały oprogramowania komputerowego" (PKWiU 62.01.2), związanych z doradztwem w zakresie oprogramowania (PKWiU ex 62.02), w zakresie instalowania oprogramowania

	(PKWiU ex 62.09.20.0), związanych z zarządzaniem siecią i systemami informatycznymi (PKWiU 62.03.1);
10%	przychodów ze świadczenia usług w zakresie kupna i sprzedaży nieruchomości na własny rachunek (PKWiU 68.10.1)
8,5%	a) z przychodów z działalności usługowej, w tym przychodów z działalności gastronomicznej w zakresie sprzedaży napojów o zawartości alkoholu powyżej 1,5%, z zastrzeżeniem pkt 1-4 oraz 6-8, b) z przychodów ze świadczenia usług związanych ze zwalczaniem pożarów i zapobieganiem pożarom (PKWiU 84.25.11.0), c) z przychodów ze świadczenia usług w zakresie edukacji (PKWiU dział 85), d) z przychodów ze świadczenia usług związanych z działalnością bibliotek, archiwów, muzeów oraz pozostałych usług w zakresie kultury (PKWiU dział 91), e) z przychodów z działalności polegającej na wytwarzaniu przedmiotów (wyrobów) z materiału powierzonego przez zamawiającego, f) z prowizji uzyskanej przez komisanta ze sprzedaży na podstawie umowy komisu, g) z prowizji uzyskanej przez kolportera prasy na podstawie umowy o kolportaż prasy, h) z przychodów, o których mowa w art. 14 ust. 2 pkt 12 ustawy o podatku dochodowym; do kwoty 100.000 zł z tytułu: a) o którym mowa w art. 6 ust. 1a ustawy o zryczałtowanym podatku dochodowym, tj. z tytułu otrzymanych lub postawionych do dyspozycji podatnika w roku kalendarzowym pieniędzy i wartości pieniężnych oraz wartości otrzymanych świadczeń w naturze i innych nieodpłatnych świadczeń z tytułu umowy najmu, podnajmu, dzierżawy, poddzierżawy lub innych umów o podobnym charakterze,

	b) o którym mowa w art. 14 ust. 2 pkt 11 updof, tj. z najmu, podnajmu, dzierżawy, poddzierżawy oraz z innych umów o podobnym charakterze, składników majątku związanych z działalnością gospodarczą, c) świadczenia usług związanych z zakwaterowaniem (PKWiU dział 55), d) świadczenia usług wynajmu i obsługi nieruchomości własnych lub dzierżawionych (PKWiU 68.20.1), e) wykonywania usług w zakresie badań naukowych i prac rozwojowych (PKWiU dział 72), f) wynajmu i dzierżawy: - samochodów osobowych i furgonetek, bez kierowcy (PKWiU 77.11.10.0), - pozostałych pojazdów samochodowych (z wyłączeniem motocykli), bez kierowcy (PKWiU 77.12.1), - środków transportu wodnego bez załogi (PKWiU 77.34.10.0), - środków transportu lotniczego bez załogi (PKWiU 77.35.10.0), - pojazdów szynowych (bez obsługi) (PKWiU 77.39.11.0), - kontenerów (PKWiU 77.39.12.0), - motocykli, przyczep kempingowych i samochodów z częścią mieszkalną, bez kierowcy (PKWiU 77.39.13.0), - własności intelektualnej i podobnych produktów z wyłączeniem prac chronionych prawem autorskim (PKWiU 77.40), g) świadczenia usług pomocy społecznej z zakwaterowaniem (PKWiU dział 87);
--	---

	Zobacz więcej: https://poradnikprzedsiębiorcy.pl/-ryczalt-od-przychodow-ewidencjonowanych-stawki
5,5%	z działalności wytwórczej, robót budowlanych lub w zakresie przewozów ładunków taborem samochodowym o ładowności powyżej 2 ton uzyskane prowizje z działalności handlowej w zakresie sprzedaży jednorazowych biletów komunikacji miejskiej, znaczków do biletów miesięcznych, znaczków pocztowych, żetonów i kart magnetycznych do automatów z odpłatnego zbycia świadectw pochodzenia, o których mowa w art. 14 ust. 2 pkt 14 ustawy o podatku dochodowym od osób fizycznych.
3%	z działalności gastronomicznej, z wyjątkiem przychodów ze sprzedaży napojów o zawartości alkoholu powyżej 1,5% z działalności usługowej w zakresie handlu ze świadczenia usług związanych z produkcją zwierzęcą (PKWiU 01.62.10.0) z działalności rybaków morskich i zalewowych w zakresie sprzedaży ryb i innych surowców pochodzących z własnych połowów, z wyjątkiem sprzedaży konserw oraz prezerw z ryb i innych surowców z połowów o których mowa w art. 14 ust. 2 pkt 2, 5-10 i 19-22 ustawy o podatku dochodowym, z odpłatnego zbycia ruchomych składników majątku wykorzystywanych w pozarolniczej działalności gospodarczej, nawet jeżeli przed zbyciem zostały wycofane z tej działalności gospodarczej, a pomiędzy pierwszym dniem miesiąca następującego po miesiącu, w którym składnik majątku został wycofany z działalności, i dniem jego zbycia nie upłynęło sześć lat, będących: środkami trwałymi podlegającymi ujęciu w wykazie środków trwałych oraz wartości niematerialnych i prawnych,

	składnikami majątku, o których mowa w art. 22d ust. 1 ustawy o podatku dochodowym od osób fizycznych, z wyłączeniem składników, których wartość początkowa, ustalona zgodnie z art. 22g ustawy o podatku dochodowym od osób fizycznych, nie przekracza 1.500 zł, składnikami majątku, które ze względu na przewidywany okres używania równy lub krótszy niż rok nie zostały zaliczone do środków trwałych albo wartości niematerialnych i prawnych. z odpłatnego zbycia ruchomych składników majątku przedsiębiorstwa w spadku;
2%	ze sprzedaży przetworzonych w sposób inny niż przemysłowy produktów roślinnych i zwierzęcych pochodzących z własnej uprawy, hodowli lub chowu, o których mowa w art. 20 ust. 1c ustawy o podatku dochodowym od osób fizycznych.

Proszę przeanalizować stawki podatku ryczałtowego bo być może wystąpi taka sytuacja, że Państwa działalność mieści się w odpowiedniej stawce podatku ryczałtowego i można z niej skorzystać. Co prawda stawka ryczałtu na pierwszy rzut oka może wydać się stosunkowo duża gdyż liczona jest od osiąganego przychodu a nie od dochodu i mogą być stosunkowo duże płatności podatku dochodowego do Urzędu Skarbowego, ale za to składka zdrowotna jest ograniczona i jej maksymalna stawka wynosi ok 960 zł.

Tak ogólnie możemy stwierdzić, że ryczałt będzie opłacalny dla firm i osób które osiągają stosunkowo duże dochody (kilkaset tysięcy złotych rocznie) ale mają jednocześnie małe koszty. Niemniej jednak każdy przypadek należy indywidualnie rozliczyć bo ryczałt ma wiele różnych stawek i posiada takie same ograniczenia jak w przypadku podatku liniowego czyli nie można rozliczać się z małżonkiem i korzystać z różnych ulg.

Zdajemy sobie sprawę z faktu, że przedstawione w tym dokumencie informacje mogą być skomplikowane i niejasne, ale będziemy się starali pomóc Państwu w wyborze jak najlepszej formy opodatkowania, która jak zostanie wybrana będzie obowiązywała bezwzględnie cały rok i nie będzie możliwości jej zmiany czy skorygowania. Termin wyboru formy opodatkowania mija 20 lutego 2022 roku.

Jeszcze raz o tym napiszę, że co miesiąc będziemy zobowiązani do przekazywania informacji o danych z księgowości i uzyskiwanych dochodach lub stratach do ZUS i termin ich przekazania to dzień 20 sty każdego miesiąca i jest to niezależne w stosunku do Urzędu Skarbowego.

Proszę potraktować sprawę bardzo poważnie nie tylko ze względu na specyficzne i rewolucyjne zmiany, ale także na takie ułożenie sobie spraw wewnątrz firmy aby przekazywać dokumenty księgowe do biura tak wcześnie jak to tylko możliwe i nie później niż 15-go każdego miesiąca, gdyż przekazanie danych do ZUS po terminie będzie skutkowało takimi samymi obostrzeniami jak przekazywanie deklaracji po terminie do Urzędu Skarbowego a ewentualne korekty w związku z później dostarczonymi dokumentami będzie skutkowało składaniem korekt nie tylko do Urzędu Skarbowego ale także do ZUS. Każda korekta, która wyniknie z nieterminowego dostarczania dokumentów będzie wiązała się z dodatkową zapłatą na rzecz biura.